
1 

  Protokół  nr XVIII/07 
 
z obrad XVIII sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu 11 grudnia  2007 roku  
w godzinach  1100    - 1305    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku. 
W obradach uczestniczyło 23 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności               
w załączeniu do protokółu).   
  
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Zmiany w porządku obrad. 
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności. 
5. Zmiany w składzie Rady Miasta – podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia 

kandydata  Konrada Siemienkiewicza w związku z wygaśnięciem mandatu -  
ślubowanie radnego. 

6. Podjęcie uchwał  w  sprawach: 
1) zmian w budżecie miasta Ełku na 2007 rok, 
2) zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy regionalnej na 

wspieranie nowych inwestycji lub tworzenie nowych miejsc pracy związanych  
z nową inwestycją, 

3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 

przedmiotowej do przedszkoli publicznych, 
5) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej do przedszkoli 

publicznych. 
 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Oświadczenia i wolne wnioski.  
9.  Zakończenie obrad. 
 

 
Do punktu –1- 

Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku. 
Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski powitał wszystkich 

zebranych i otworzył XVIII sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność 
obrad.    
  
 Do punktu –2- 

Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski poprosił                      
o zgłaszanie uwag, zastrzeżeń do protokołów nr XVII/07 z dnia 27 listopada 2007 
roku. 

W związku z brakiem zastrzeżeń Przewodniczący  Rady  Miasta 
Waldemar Pieńkowski poddał od głosowanie przyjęcie protokołu nr XVII/07                   
z dnia 27 listopada 2007 roku; 21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”                      
i  0 głosach wstrzym. radni przyjęli protokół.       

    
    

Do punktu –3- 
 Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowskii zapytał, czy są 
jakieś wnioski lub uwagi do przedłożonej wcześniej radnym propozycji porządku 
obrad. 
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W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski 
poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad; 21 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – jednomyślnie „za” radni przyjęli 
porządek posiedzenia jak wyżej.   

 
 Do punktu –4- 
 Sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta Ełku w okresie od dnia       
22 listopada do 6 grudnia 2007 r. , w załączeniu do protokołu. 

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz w uzupełnieniu informacji na piśmie 
przedstawił działania, jakie podejmowane były w ostatnim czasie.  

Nie zgłoszono uwag do przestawionej informacji. 
  
Do punktu –5- 

Projekt uchwały w sprawie wstąpienia kandydata Konrada Siemienkiewicza              
w związku  z wygaśnięciem   mandatu,   w załączeniu do protokołu.  

 Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poinformował, że                 
w związku ze stwierdzeniem przez Radę Miasta wygaśnięcia mandatu radnego 
Andrzeja Orzechowskiego  zostały wystosowane pisma: 
> do Komisarza Wyborczego w Olsztynie o wskazanie kolejnego kandydata.  
 W piśmie Komisarza Wyborczego z dnia 3 grudnia 2007 roku między 
innymi czytamy: „w związku z wygaśnięciem mandatu radnego Andrzeja 
Orzechowskiego w okręgu wyborczym nr 1 z listy nr 5 – Komitet Wyborczy 
Platforma Obywatelska RP – następnym kandydatem w okręgu wyborczym                  
nr 1 z listy nr 5, który uzyskał największą liczbę głosów  jest Pan Konrad 
Siemienkiewicz.”  Pismo w załączeniu do protokołu.  
> do Wydziału Organizacyjnego Referatu Spraw Obywatelskich z dniu 8 grudnia 
2007r. o sprawdzenie czy Pan Konrad Siemienkiewicz jest wpisany w stałym 
rejestrze wyborców  i czy nie utracił prawa wybieralności. Pismo w załączeniu do 
protokołu.  
 Odpowiedź z Wydziału Organizacyjnego Referatu  Spraw Obywatelskich, 
pismo  z dnia 03.12.2007 r., z którego czytamy -  „Pan Konrad Siemienkiewicz 
jest zameldowany na pobyt stały w Ełku, jest wpisany do stałego rejestru 
wyborców  i nie utracił prawa wybieralności.”,  w załączeniu do protokołu. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Pan Konrad 
Siemienkiewicz złożył oświadczenie na piśmie, w którym oświadcza, że nie 
zachodzi wobec Niego przesłanka, o której mowa w art.190 ust. 1 pkt 4  ustawy 
ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów  i sejmików województw. Ponadto 
w związku z art. 194 ust. 2  ustawy ordynacja wyborcza do rad gmin, rad 
powiatów i sejmików województw Pan Siemirnkiewicz oświadczył, iż nie zrzeka 
się pierwszeństwa przy obsadzaniu mandatu na rzecz kandydata z tej samej 
listy, który uzyskał kolejno największą liczbę głosów. Oświadczenie w załączeniu 
do protokołu. 
Ze złożenia oświadczenia lustracyjnego wynikającego z art. 56 ust 4 ustawy 
lustracyjnej Pan Konrad Siemienkiewicz jest zwolniony, gdyż z obowiązku 
złożenia oświadczenia lustracyjnego zwolnione są osoby urodzone po 31 lipca 
1972 r. oraz obywatele Unii Europejskiej niebędący obywatelami polskimi. 
 
 Nie wniesiono zastrzeżeń. 
 W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta odczytał projekt 
uchwały w sprawie wstąpienia kandydata w miejsce wygasłego mandatu i poddał 
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pod głosowanie; 21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzym. 
radni podjęli Uchwałę Nr XVIII/1666/07 w sprawie  wstąpienia kandydata 
Konrada Siemienkiewicza  w związku z wygaśnięciem mandatu. Uchwała             
w załączeniu do protokołu.  
 

*  *  * 
Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poprosił Pana Konrada 
Siemienkiewicza, aby złożył ślubowanie. Pan Przewodniczący RM odczytał rotę 
ślubowania – zgodną z art. 23a ustawy o samorządzie gminnym, a Pan Jan 
Gróndwald złożył ślubowanie – wypowiadając słowa: „Ślubuję.  Tak mi dopomóż 
Bóg.” 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta poprosił, aby radny Konrad 
Siemienkiewicz zajął miejsce przy stole obrad i uczestniczył w dalszej części 
obrad sesji. 

 
 

Do punktu –6- 
1) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2007 rok,                      
w załączeniu do protokołu. 
  Prezydent Miasta  T.Andrukiewicz omówił zmiany w budżecie miasta  
łącznie z autopoprawkami  przedłożonymi radnym na piśmie. Pan Prezydent  
wniósł o odjęcie uchwały. 
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poprosił o przedstawienie 
opinii przez komisje: 
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała. 
> Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny W.Paczkowska 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie w części 
dot. oświaty. 
 Nie zgłoszono formalnych wniosków. 
 Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem autopoprawki;                      
22 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie wstrzym. radni podjęli 
Uchwałę Nr XVIII/167/07 w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2007 
rok. Uchwała w załączeniu do protokołu.  
  

*  *  * 
2)  Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy regionalnej na wspieranie nowych inwestycji lub tworzenie nowych 
miejsc pracy związanych z nową inwestycją,  w załączeniu do protokołu. 
 Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poinformował,               
że nad projektem uchwały pracowały komisje na wspólnym posiedzeniu Komisja 
Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego z Komisją Mienia Komunalnego, Prawa i 
Porządku. 
 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego 
R.Baranowski poinformował, że komisja na wspólnym posiedzeniu, o którym 
wspomniał Przewodniczący RM wyraziła pozytywną opinię. Niemniej w trakcie 
komisji pojawiło się wiele pytań, na które radni  nie uzyskali wyczerpujących                 
i wystarczających odpowiedzi. Radny poinformował, że głosował przeciw, ale 
większość członków komisji głosowała „za”. 
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  Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poinformował, że  
Prezydent Miasta proponuje drobną zmianę, jako autopoprawkę, a mianowicie             
w § 7 w punkcie 4 dopisać wyrazy „lub  ewidencji środków trwałych” i wówczas 
punkt 4) otrzymuje brzmienie: „4) oświadczenie o wartości nowej inwestycji  
wynikające z kosztorysu powykonawczego lub  ewidencji środków trwałych oraz 
o udziale własnym w nakładach związanych z nową inwestycją wynoszącym co 
najmniej 25% kosztów kwalifikowanych inwestycji,”.  Ponadto Przewodniczący 
RM zwrócił sie z zapytaniem odnośnie §  5 ust. 1 pkt 2. Jest w zdaniu 
zastosowany łącznik  i/lub,  czy nie powinien zostać jeden. Jaka była intencja 
zapisu ?  
 Skarbnik Miasta J.Wróbel zaproponował pozostawić „i”. 
 Radny R.Baranowski zwrócił uwagę, że propozycja Skarbnika jest 
niespójna z załącznikiem nr 1 do uchwały,  w którym jest wpisany wyraz „lub”. 
Przypomniał o zorganizowanej konferencji prasowej podsumowującej rok pracy 
Prezydenta Miasta. Na oficjalnej stronie Urzędu Miasta pojawiła się informacja                      
o zrealizowanych dokonaniach. Radny przyznał, że dokonania są rzeczywiście 
imponujące i w związku z tym pogratulował Prezydentowi. Śledząc zapisy 
dokonań radny zwrócił uwagę na jeden z punktów. Otóż przy rozwoju 
gospodarczym, Prezydent Miasta wspomniał  o uchwale w sprawie zastosowania 
ulg od podatku od nieruchomości. Radny nie przypomina takiej uchwały,             
a w związku z tym pyta, czy chodzi o uchwałę nad, którą w dniu dzisiejszym 
debatujemy i którą radni przyjmą, bądź nie ? Tymczasem Prezydent Miasta 
zaliczył ją już do  zrealizowanych dokonań.   
 Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz wyjaśnił, że mowa jest                      
o przedstawieniu projektu uchwały w sprawie zwolnień z podatku od 
nieruchomości dla przedsiębiorców rozpoczynających nowe inwestycje. Projekt 
tej uchwały był konsultowany z Radą Przedsiębiorców w dniu 6 grudnia b.r. 
 Radny R.Baranowski nie zgodził się i zapewnił, że w informacji było 
napisane, iż wśród zrealizowanych dokonań była wymieniona ta uchwała.  
 Wywiązała się dyskusja odnośnie branży jakie powinny podlegać 
zwolnieniom w uchwale, czy handel powinien być elementem zwolnień i ulg               
w dyskutowanej uchwale.    
 Radny Jerzy Czepułkowski zwrócił uwagę na gramatyczną formę zapisów 
w § 2.  Zapisane zdanie jest wielokrotnie złożone i radnemu wydaje się, że                  
w dwóch przypadkach jest pomylony celownik z dopełniaczem. 
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta W.Kwiatkowski wyraził wątpliwości 
odnośnie zapisów w § 5 pkt 1 podpunkt 2. W zdaniu jest błąd gramatyczny                     
i czytając trudno jest zrozumieć o co chodzi. Radnego bardzo niepokoi ilość 
załączników jakie będzie musiał złożyć przedsiębiorca, który zechce ubiegać się 
o zwolnienie lub ulgę. Niektóre załączniki zdaniem radnego są zbędne, np. 
oświadczenie o nie  zaleganiu z zapłatą zobowiązań wobec budżetu  miasta Ełk. 
To można sprawdzić w urzędzie i nie żądanie takiego oświadczenia jest zbędne. 
Radny wyraził pogląd, iż czytając projekt uchwały, ma się wrażenie, że został on 
ściągnięty z internetu, z jakiejś gminy i został przedłożony radnym. 
Zaproponował odłożyć podjęcie uchwały, np. o jeden miesiąc, aby jeszcze 
szczegółowiej przedyskutować i przeanalizować w komisjach, doprecyzować 
poszczególne zapisy. Decyzję w tej sprawie radny pozostawił Prezydentowi 
Miasta.  
 Radny J.Czepułkowski zgłosił wniosek o odłożenie głosowania nad 
uchwałą po przerwie, którą ogłosiłby Przewodniczący RM. W przerwie zostanie 
poprawiona forma gramatyczna uchwały. Do Prezydenta Miasta zwrócił się                      
z zapytaniem, czy odłożenie o miesiąc podjęcia tej uchwały, nie spowoduje tego, 
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że uchwała nie będzie obowiązywała od 1 stycznia 2008 roku, a przez co 
opóźnimy kwestie związane z ulgami o 1 rok dla  przedsiębiorców, inwestorów 
tworzących nowe miejsca pracy.  
 Prezydent Miasta T.Andrukiewicz zwrócił uwagę, że gdyby miał możliwość 
wypowiedzenia się na początku, wiele uwag i wątpliwości by zostało 
wyjaśnionych. Projekt uchwały jest pierwszym poważnym działaniem na rzecz 
przedsiębiorców prowadzących nowe inwestycje i zatrudniających nowych 
pracowników. Biorąc pod uwagę sugestie radnych Pan Prezydent  
zaproponował, aby przyjrzeć się zapisom w projekcie uchwały w toku prac            
w komisjach. Uchwałę można przyjąć w styczniu  i będzie ona obowiązywać                 
z mocą od 1 stycznia 2008 r. Prezydent Miasta zgłosił wniosek o wycofanie 
projektu uchwały z dzisiejszych obrad.       
 Radny T.Bińczak zwrócił się z prośbą do Prezydenta Miasta, aby zapoznał 
radnych z wyrażonym  stanowiskiem  Rady Przedsiębiorczości odnośnie projektu 
uchwały. 
 Prezydent Miasta T.Andrukiewicz poinformował, że na piśmie radny 
otrzyma opinię.  
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
wniosek zgłoszony przez Prezydenta Miasta, dot. zdjęcia z porządku obrad 
uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy 
regionalnej na wspieranie nowych inwestycji lub tworzenie nowych miejsc pracy 
związanych z nową inwestycją; 19 głosami „za”, przy  0 głosów „przeciw”                      
i 2 głosach wstrzym.  radni zdjęli z porządku obrad projekt uchwały w sprawie jak 
wyżej. 
 

*   *   * 
3) Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych,  w załączeniu do protokołu. 
 Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały i propozycję 
stawek podatku od środków transportowych. Poinformował, że przedłożony 
projekt uchwały z  7 grudnia 2007 roku jest projektem przygotowanym po 
konsultacjach z Radą Przedsiębiorczości. 
 Nie zgłoszono formalnych wniosków do projektu uchwały. 
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały  w sprawie jak wyżej;  23 głosami „za”, przy  0 głosach „przeciw” i 
0 głosach wstrzym. - jednomyślnie „za”  radni podjęli Uchwałę Nr XVIII/168/07 w 
sprawie  określenia określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.   Uchwała  w załączeniu do protokołu.     
 

*   *    * 
4) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowej do przedszkoli publicznych, w załączeniu 
do protokołu. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił i wniósł o podjęcie 
uchwały. 
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poprosił o przedstawienie 
opinii przez komisje: 
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała. 
> Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny W.Paczkowska 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Dodała, że niniejszy projekt uchwały powstał w związku z wnioskiem komisji                   
w tej sprawie.  
 Nie podjęto dyskusji i nie wniesiono zastrzeżeń. 
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie jak wyżej;  22 głosami „za”, przy  0 głosów „przeciw”             
i 0 głosach wstrzym.  radni podjęli Uchwałę Nr XVIII/169/07 zmieniającą 
uchwałę w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej 
do przedszkoli publicznych. Uchwała  w załączeniu do protokołu. W trakcie 
głosowania nieobecny radny T.Makowski  
 

*   *   * 
5) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji 
przedmiotowej do przedszkoli publicznych,   w załączeniu do protokołu. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił i wniósł o podjęcie 
uchwały. 
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poprosił o przedstawienie 
opinii przez komisje: 
> Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała. 
> Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny W.Paczkowska 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Dodała, że niniejszy projekt uchwały powstał w związku z wnioskiem komisji                   
w tej sprawie.  
 Nie podjęto dyskusji i nie wniesiono zastrzeżeń. 
 Przewodniczący Rady Miasta W.Pienkowski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały    w sprawie jak wyżej;  22 głosami „za”, przy  0 głosów „przeciw” 
i 0 głosach wstrzym.  radni podjęli Uchwałę Nr XVII/161/07  w sprawie 
ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej do przedszkoli 
publicznych. Uchwała  w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania 
nieobecny radny T.Makowski.     

 
Do punktu -7- 
 Radny Tomasz Bińczak  poinformował, że otrzymał odpowiedź pisemną 
na zgłoszoną interpelację ( pismo z dnia 19 listopada 2007r.) n.t. parkowania 
samochodów ciężarowych na Placu Jana Pawła II. Radny stwierdził, że jest 
bardzo niezadowolony z zawartych informacji w piśmie – odpowiedź nie 
satysfakcjonuje. Zdaniem radnego kwestia parkowania w tym miejscu nie jest do 
rozstrzygnięcia w  procedurze projektu stałej organizacji ruchu w centrum miasta. 
Najprościej                  i najtaniej będzie zlecić wykonanie i ustawienie dwóch 
znaków B-5, z przeznaczonej w dniu dzisiejszym kwoty 55 tys. zł na znaki 
drogowe. W dniu wczorajszym zaparkowane zostały trzy ciężarowe samochody, 
które przysłoniły cały widok tego terenu.  Radny zgłosił formalny wniosek                     
o  ustawienie dwóch znaków B-5. 
 
 Radny Ireneusz Dzienisiewicz nawiązał do pisma złożonego przez Firmę 
Budowlano-Handlową M.Wasilewski, w którym wzywa Radę Miasta do 
zaprzestania naruszania Jego interesu, a jest to związane z planem 
zagospodarowania przestrzennego „Ełk – Nadjeziorna”. Odczytał teść zapisu                  
z pisma, z którego wynika, że otrzymał zapewnienie, iż po spełnieniu oczekiwań 
radnych uchwała w sprawie niniejszego planu zostanie podjęta. Radny 
poinformował, że uczestniczy dość intensywnie w pracach nad tą uchwałą                   
w komisjach i na sesji i z ust radnych nie słyszał takiego zapewnienia. W związku 
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z tym radny zadaje pytanie, może ktoś z Urzędu Miasta takie deklaracje złożył, 
jeśli tak, to radny chciałby dowiedzieć się kto i dlaczego ? 
 
 Radny Romuald Baranowski przypomniał, że w miesiącu maju b.r. podjęta  
została uchwała o zawarciu porozumienia z PKP. Porozumienie dotyczyło 
modernizacji odcinka linii kolejowej Ełk – Szczytno. Radny prosi o informację, czy 
jakieś odczuwalne efekty są dla miasta z podpisania porozumienia ? Czy 
ponieśliśmy w związku z tym jakieś koszty  i jakie są dalsze  losy porozumienia i 
linii kolejowej, którą chcieliśmy uruchomić? 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski przypomniał, że 
podczas jednego                           z posiedzeń  Komisji  Mienia Komunalnego, 
Prawa i Porządku i Komisji Budżetowej (wspólnego posiedzenia) Prezydent 
Miasta poinformował, że  istnieje ryzyko konieczności  zwrotu dotacji na proces 
inwestycyjny, który miał miejsce w MZK w Ełku. Chodzi o kwotę ponad 1 mln zł. 
Radny  pyta, czy prawdą jest, że ta zapowiedź  wynikła z nieporozumienia ? Czy 
wyniki  kontroli zostały źle zinterpretowane przez kontrolujących ? Czy w wyniku 
powtórnego namysłu nad wnioskami pokontrolnymi  urzędnicy wojewody  nie 
tylko wycofali się z zarzutu, ale też przeprosili za wprowadzenie w błąd ? Czy 
prawdą jest, że proces inwestycyjny finansowany ze środków zewnętrznych 
rozpoczął się przed   dniem członkostwa Polski w Unii Europejskiej, czyli przed                 
1 maja 2004 r. ? Jeśli tak to przetargowe procedury musiały być przeprowadzone  
zgodnie                       z wówczas obowiązującym prawem. Proces inwestycyjny 
zakończył się po dniu akcesji, czyli                   w zupełnie innym systemie 
prawnym, ale dla podjęcia tego procesu i jego realizacji  obowiązujące były  te 
przepisy, które obowiązywały w dniu rozpoczęcia procedury przetargowej. 
 
 Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz zasygnalizował odpowiedzi na 
zgłoszone  interpelacje: 
 radny T.Bińczak otrzyma odpowiedź na piśmie. 
w odpowiedzi na zapytanie radnego I.Dzienisiewicza, Pan Prezydent 
poinformował, że nie uczestniczył we wszystkich spotkaniach, gdyż jest 
Prezydentem Miasta od roku, a sprawa ciągnie się od kilku lat. Ażeby udzielić 
informacji trzeba będzie przeanalizować wszystkie dokumenty w sprawie,  a to 
trochę potrwa.  Radny otrzyma odpowiedź. 
1) Radnemu J.Czepułkowskiemu – rzeczywiście procedury unijne nie 

obowiązywały w momencie kiedy był organizowany przetarg. Urzędnicy byli 
nadgorliwi w swojej interpretacji, ale wycofali sie z tego i jest wszystko w 
porządku.  

2) Radnemu R.Baranowskiemu odpowiedzi udzielił Sekretarz Miasta Marcin 
Radziłowicz. Poinformował, że wspomniane porozumienie nadzorowane było 
przez Wydział Organizacyjny Urzędu Miasta. My wywiązaliśmy się z 
zawartego porozumienia. Zatrudniliśmy                               20 pracowników, 
którym płace refundował Powiatowy Urząd Pracy.  Pan Sekretarz dodał, że 
byliśmy jedynym samorządem w tej części województwa, który na to się 
zdecydował. Gmina Ełk nie podjęła tego tematu, mimo tego, że było 
zapewnienie, iż koszty zatrudnienia pracowników zostaną sfinansowane. 
Również zostało zawarte porozumienie z Powiatem Ełckim, który 
partycypował w części ponoszonych  kosztów. Na dzień dzisiejszy na trasie 
połączenia Szczytno- Pisz – Ełk zostało wymienionych około 1700 
podkładów.  W najbliższym okresie na tej trasie będą dalej prowadzone 
prace. Jest przygotowywany następny projekt porozumienia, o którego 
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podpisaniu zdecyduje Rada Miasta. Z posiadanych informacji - zostało 
uruchomione połączenie  od strony Szczytna do Pisza, gdyż w tamtej części 
województwa wszystkie samorządy się włączyły i zaangażowały. Niestety w 
naszej części tylko Miasto Ełk            i Gmina Biała Piska weszły w to 
zadanie. Szczegółową informację radny otrzyma na piśmie. 

  
Do punktu -8- 
 Przewodniczący Rady Miasta Waldemar  Pieńkowski poinformował: 
– wpłynęło pismo od Klubu Radnych PO z informacją, że od dnia dzisiejszego 

Klub Radnych PO liczy 9 radnych, 
– Wojewoda Warmińsko-Mazurski rozsyła do radnych informacje o obowiązku 

złożenia ponownie oświadczeń lustracyjnych. Radni odpowiednie druki 
oświadczeń lustracyjnych otrzymali do swoich skrytek w Biurze Rady Miasta. 
Pan Przewodniczący RM poinformował, że Biuro Rady Miasta może 
pośredniczyć w przekazaniu niniejszych oświadczeń do wojewody.  

– W imieniu Prezydenta Miasta, po zakończeniu sesji zaprosił radnych do 
zwidzenia budynku przy ulicy Piłsudskiego po Szkole Muzycznej. 

 
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta Wojciech Kwiatkowski poinformował, że 
cieszy go przyjęty w dniu dzisiejszym wniosek z kwotą 55 tys. zł                      
z przeznaczeniem na znaki drogowe   w mieście. Będzie możliwość naprawienia 
usterek i braków, które w tym zakresie w mieście występują. Zaproponował, aby 
uzupełnić oznakowanie promenady miejskiej. Radny nie posiada wiedzy, czy 
projekt obejmował oznakowanie promenady. Na dzień dzisiejszy takiego 
oznakowania na promenadzie nie ma.  Ułożony został polbruk w dwu kolorach; 
szarym i zielonym. Poruszając się po promenadzie, ani piesi, ani rowerzyści nie 
wiedzą po której części mają się poruszać.  
 Kierownik Zespołu Inwestycji H.Bender poinformowała, że projekt wykonania 
promenady obejmuje ustawienie znaków. Zapewniła, że zostaną wykonane                 
i ustawione. 
  Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Wojciech Kwiatkowski 
proponował, aby w wspomnianej kwocie 55 tys zł uwzględnić wymianę 
wszystkich znaków, które są  umieszczone  nieprawidłowo ( chodzi o wysokość). 
Dodał, że ponad 50% znaków w naszym mieście, na naszych drogach i 
chodnikach, umieszczonych jest na nieprawidłowej wysokości,                  tj. 
tarcza znaku jest w skrajni przejścia pieszego, która  wynosi  2 m nad 
chodnikiem. Należy to poprawić.   
Kolejny poruszony problem dotyczy oświetlenia miejskiego. Radny zgłaszał 
uruchomienie lampy na niebezpiecznym przejściu dla pieszych, na ul. Wojska 
Polskiego (na przeciw starych delikatesów - przy kościele). Poinformował, że ten 
problem zgłaszał pracownikowi Wydziału Mienia Komunalnego, Prezydentowi 
Miasta, Naczelnikowi Wydziału Panu Semeńczukowi i niestety od trzech tygodni 
do dnia dzisiejszego brak reakcji. W związku z tym radny zgłasza wnioski: 
– aby uzupełnić nie tą jedną żarówkę, a wszystkie żarówki nie świecące                   

w mieście, 
– uzupełnić wszystkie brakujące klosze w lampach, 
– w niektórych słupach (latarniach) są pootwierane drzwiczki, które stwarzają 

niebezpieczeństwo, 
– należy spowodować zamknięcie tych drzwiczek. 
Powyższe prace powinien wykonać Zakład Energetyczny w ramach bieżącej 
konserwacji lamp, za którą płacimy rocznie 400 tys. zł. Bieżąca konserwacja 
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obejmuje również mycie kloszy ulicznych, co nie jest wykonywane. Zaapelował 
do Prezydenta Miasta o zobowiązanie pracowników Urzędu, by tego pilnowali.  
Odnośnie parkingu  na Placu Jana Pawła II, radny przypomniał, że w roku 1997,   
plac ten został zgłoszony do oficjalnego rejestru parkingów dla samochodów 
ciężarowych  w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych. W związku z tym, że 
obecnie trasa nr 65 ma inny przebieg, Plac Jana Pawła II winien służyć dla 
innych celów. Radny apeluje o zamknięcie trasy nr 65 w tym miejscu i parkingu 
poprzez wskazanie w innym miejscu terenu na parking dla pojazdów 
ciężarowych. Takim miejscem mógłby być teren przy projektowanej stacji 
benzynowej na węźle Kajki.  
 
 Radny Idzi Podwojski poinformował, że Komisja Zdrowia i Spraw 
Społecznych odbędzie się dnia 17 grudnia 2007 roku o godzinie 9.00.                      
W programie między innymi przewidziano wizję lokalną  szpitala „Pro-Medica”.  
 
  Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz przypomniał, że 6 grudnia 2007 r. 
minął rok pracy. W związku z tym podziękował za współpracę i wspólne 
osiągnięcia. 
 
 Radny Zbigniew Jędrkiewicz podziękował Naczelnikowi Wydziałowi Mienia 
Komunalnego za szybką reakcję na zgłaszane problemy przez mieszkańców 
mieszkających w budynkach komunalnych. 
 
 Radny Romuald Baranowski poinformował, że podejmując uchwały 
stanowimy pewne ramy prawa miejscowego. Ambicją wszystkich jest, aby 
podejmowane  akty prawa miejscowego były możliwie najszerzej akceptowane, 
zrozumiałe i respektowane. Na tle dzisiejszej dyskusji na temat uchwały                      
o zwolnieniu z podatku od nieruchomości, radny odniósł wrażenie, że 
uzasadnienia, które są przygotowywane, a których zamieszczenie jest 
obowiązkiem, są zbyt lakoniczne. Radny dopiero w dniu dzisiejszym, po 
wypowiedzi Skarbnika Miasta dowiedział się, że  w tej materii nad którą 
debatowaliśmy jest podjęta uchwała. Radny zastanawia się i zadaje  pytanie, czy 
nie powinno być      w przedłożonym projekcie uchwały odniesienia do 
poprzednio obowiązującej, czy ta uchwała powinna zostać, czy będzie nadal 
obowiązywała ? Postuluje i zgłasza wniosek o szczegółowe  i w miarę precyzyjne 
przygotowywanie uzasadnienia do projektów uchwał z zachowaniem terminów 
ich przedkładania i dostarczania radnym. 
 Prezydent Miasta  Tomasz Andrukiewicz przyznał, że czasem ma niedosyt w 
zakresie uzasadnienia do projektów uchwał. Często my jako projektodawcy 
posiadamy wiedzę szerszą   i większą. Pan Prezydent zapewnił, że podejmie 
decyzję  i wyda specjalny okólnik by uzasadnienia posiadały wszystkie elementy, 
o których mówi Statut Miasta, czyli uzasadnienie prawne, faktyczne i finansowe. 
Co do terminów będziemy starali się przedkładać w odpowiednim czasie, ale Pan 
Prezydent prosi   o zrozumienie, że niektóre  tematy, takie jak w dniu dzisiejszym 
dot. zmian  w budżecie w ostatniej chwili pojawiają się pisma i trzeba wnosić 
korekty. Niemniej za uchybienia w terminach Pan Prezydent przeprosił radnych.  
 
  Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Edward Palczewski jako Prezes 
Zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami „Eko-Mazury” sp. z o.o. w Ełku 
poinformował, że  w Monitorze Polskim nr 84 z listopada 2007 r. zostało 
opublikowane Obwieszczenie Ministra Rozwoju Regionalnego z dnia                      
12 października 2007 r. w sprawie listy projektów indywidualnych dla Programu 
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Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2007 – 2013 wraz                      
z załącznikami do obwieszczenia. W załączniku pod numerem 318 – numer 
porządkowy wynika z alfabetycznego ustawienia miejsca realizacji projektów 
według województw – umieszczony jest projekt pn. „Budowa Zakładu 
Unieszkodliwiania Odpadów komunalnych wraz ze składowiskiem odpadów           
w Siedliskach k/Ełku” za którego realizację jako beneficjent środków z Funduszu 
Spójności będzie ponosiło odpowiedzialność Przedsiębiorstwo Odpadami „Eko-
Mazury” sp. z o.o. w Ełku.  
 
 Radny Tomasz Bińczak zwrócił się z prośbą do Prezydenta Miasta                     
o informowanie radnych o terminach posiedzeń Młodzieżowej Rady Miasta Ełku.  
 
Do punktu -9- 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta 
Waldemar  Pienkowski zamknął obrady XVIII sesji Rady Miasta w dniu                     
11 grudnia 2007 roku   o godzinie 1305 . 
 
 
Protokołowała:  
        Przewodniczył obradom: 
Elżbieta Liziewska 
                                Waldemar Paweł Pieńkowski 


